
Customer Complaints Procedures Guide
دليل إجراءات شكاوى العملاء

Excellence in customer service is one of the essential tools to sustain business growth and 
attract new business. At NBB, customer satisfaction is a prime concern. NBB does not only 
believe that providing prompt and efficient service is essential but also recognizes the 
right of its customers to complain and indeed welcomes their complaints as a valuable 
form of feedback to improve its services and products.

The Bank’s complaints process is free of charge and accessible for all customers, investors, 
depositors, and shareholders.

Complaints can be made anonymously, but the Bank’s action to rectify the underlying 
issue of the complaint and improve the complainant’s condition would only be limited to 
the disclosed information and the investigation outcome.

All the complaints received will be acknowledged by writing to you along with a reference 
number within 5 working days of receiving the complaint. 

If you do not receive an acknowledgment within the said period, please call our Contact 
Centre.

Following your complaints acknowledgment, NBB will respond in writing to your complaint 
within 4 weeks (30 calendar days) of receiving the complaint, explaining the position and 
the Banks decision on how your complaint will be dealt with.

If you are not satisfied with the NBB’s final response, you have the right to submit your 
complaint case directly to the Central Bank of Bahrain (CBB), Consumer Protection Unit, 
within 30 calendar days from the date of receiving the Bank’s final response via the 
following channels:

Website: Submit an online complaint form via: www.cbb.gov.bh; or
Telephone: Contact the Consumer Protection Unit on +973 17547789

You can also reach out to us via NBB’s Social Media Platforms on:

Instagram: https://www.instagram.com/nbbonline
Twitter: https://www.twitter.com/nbbonline
Facebook: https://www.facebook.com/nbbonline
LinkedIn: https://www.linkedin.com/company/nationalbankofbahrain

E-mail Us: Send your complaint (preferably using the Complaint Form) to our Complaints 
Officer via e-mail to the following: complaint@nbbonline.com.

Letters: Send your complaint letters (preferably using the Complaint Form) to us, 
addressed to our Complaints Officer and National Bank of Bahrain, P.O. Box 106, Manama, 
Kingdom of Bahrain.

Contact Centre: Call our Contact Centre team available 24 hours / 7 days,  
on +973 17214433.

Corporate Banking: Call your Relationship Manager or call our Contact Centre team 
available 24 hours / 7 days, on +973 17214433.

Branches: Visit any of NBB nearest branches and submit your Complaint Form to the 
Customer Service Representatives / Branch Manager.

* Complaints Forms can be found at our website as well as branches.
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عدم الرضا عن حل الشكاوى 

يُعــد التميــز فــي خدمــة العمــاء أحــد الركائــز الأساســية للحفــاظ علــى نمــو الأعمــال وجــذب 
أعمــال جديــدة. وفــي بنــك البحريــن الوطنــي، رضــا العمــاء مــن اهدافنــا الســامية، حيــث 
لا يــرى البنــك أن تقديــم خدمــة ســريعة وفعالــة أمــر ضــروري فحســب، بــل يقــر كذلــك بحــق 
عمائــه فــي تقديــم شــكوى ويرحــب بالفعــل بشــكاواهم باعتبارهــا شــكاً قيمًــا مــن ردود 

الأفعــال لتحســين خدماتــه ومنتجاتــه.

إن إجــراءات شــكاوى البنــك مجانيــة ومتاحــة لجميــع العمــاء والمســتثمرين والمودعيــن 
والمســاهمين.

يمكــن تقديــم الشــكاوى دون الكشــف عــن هويتــك، لكــن إجــراء البنــك لتصحيــح المشــكلة 
ــة مقــدم الشــكوى ســيقتصر فقــط علــى المعلومــات  الأساســية للشــكوى وتحســين حال

التــي تــم الكشــف عنهــا ونتائــج التحقيــق.

ســيتم تأكيــد اســتام جميــع الشــكاوى عــن طريــق إرســال رقــم مرجعــي إليــك فــي غضــون 
5 أيــام عمــل مــن تاريــخ اســتام الشــكوى.

إذا لــم تتلــق إشــعاراً بالاســتام خــال الفتــرة المذكــورة، يرجــى الاتصــال بمركــز الاتصــال 
الخــاص بنــا.

أســابيع   4 فــي غضــون  الشــكوى  علــى  كتابيــاً  البنــك  الشــكوى، ســيرد  اســتام   بعــد 
)30 يومــاً تقويميــاً(، موضحــاً الموقــف وقــرار البنــك بشــأن كيفيــة التعامــل مــع الشــكوى 

المقدمــة مــن قبلــك.

مباشــرةً  الشــكوى  تقديــم  لــك  فيحــق  للبنــك،  النهائــي  الــرد  عــن  راضيــاً  تكــن  لــم  إذا 
غضــون  فــي  المســتهلك،  حمايــة  وحــدة   ،)CBB( المركــزي  البحريــن  مصــرف  إلــى 
التاليــة: القنــوات  عبــر  النهائــي  البنــك  رد  تلقــي  تاريــخ  مــن  تقويميــاً  يومــاً   30 

الموقع الإلكتروني: إرسال نموذج شكوى عبر الإنترنت عبر: www.cbb.gov.bh؛ أو
الهاتف: اتصل بمكتب حماية المستهلك على:  17547789 973+

يمكنــك أيضــاً التواصــل معنــا عبــر منصــات التواصــل الاجتماعــي لبنــك البحريــن الوطنــي 
علــى:

https://www.instagram.com/nbbonline :انستجرام
https://www.twitter.com/nbbonline :تويتر

https://www.facebook.com/nbbonline :فيسبوك
https://www.linkedin.com/company/nationalbankofbahrain :لينكد إن

راســلنا عبــر البريــد الإلكترونــي: يمكنــك ارســال الشــكوى )يفضــل إســتخدام إســتمارة 
ــر البريــد الإلكترونــي علــى العنــوان التالــي:  ــا عب الشــكوى( إلــى مســؤول الشــكاوي لدين

.complaint@nbbonline.com
الرســائل: يمكنــك ارســال رســائل الشــكوى )يفضــل إســتخدام إســتمارة الشــكوى( موجّهــة 
إلــى كل مــن مســؤول الشــكاوى لدينــا وبنــك البحريــن الوطنــي علــى صنــدوق البريــد رقــم 

106، المنامــة، مملكــة البحريــن.

ــام، ــز الاتصــال علــى مــدار 24 ســاعة / 7 أي ــز الاتصــال: يمكنــك الاتصــال بفريــق مرك  مرك
على  17214433 973+

ــق  ــك أو اتصــل بفري ــر العاقــات الخــاص ب ــة للشــركات: اتصــل بمدي ــات المصرفي الخدم
مركــز الاتصــال المتوفــر علــى مــدار 24 ســاعة / 7 أيــام، علــى 17214433 973+

الفــروع: تفضــل بزيــارة أي مــن فــروع بنــك البحريــن الوطنــي الأقــرب إليــك، وقــدّم اســتمارة 
الشــكوى إلــى ممثلــي خدمــة العمــاء / مديــر الفــرع.

* يمكنك الاطلاع على استمارة الشكاوى على موقعنا الإلكتروني وكذلك في الفروع.
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